

可立中學(齋色園主辦)

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

九龍新蒲崗爵祿街 15 號 15 Tseuk Luk Street, San Po Kong, Kowloon

電話/Tel : (852) 2322 2229 傳真/Fax : (852) 2320 2414

網址/Website : <http://www.holap.edu.hk>

2022-2023 Circular March 2023

28th February 2023

Dear Parents / Guardians,

I would like to draw your attention to the followings:

1. Latest Arrangements for Rapid Antigen Tests

The Education Bureau has announced that the requirement for students of secondary schools to undergo daily RAT before going to school will be cancelled **with effect from 1st March 2023 (Wednesday)**. Hence, all students no longer need to report their RAT results to the school from that day. Our school urges parents to continue to monitor the health of your children. If they feel unwell, they should seek medical advice as soon as possible and stay home until they recover.

2. S.1 - S.5 Life-wide Learning Day (10th March)

To promote learning beyond the classroom as well as to enrich students' learning experience, the school is holding the Life-wide Learning Day for all S.1 to S.5 students on **10th March, 2023 (Friday)**.

The arrangement of Life-wide Learning Day is as follows:

1. All students shall attend the event. Students who are unable to attend must apply for leave in accordance with school regulations.
2. LWL Grant is arranged to subsidize the fee of each student.
3. Students must wear **proper winter P.E. uniform**.
4. The **S.1 and S.2 Life-wide Learning Day** will be cancelled if tropical cyclone warning signal no.1 or above, red or black rainstorm warning signal is still in effect by 7:00 a.m. that day.

Details of the events:

	S.1	S.2	S.3	S.4	S.5
Theme	Field Study – H.K. Wetland Park	The “Ridge to Reef” Explorer	Exploration of Contemporary Arts	Workplace Visit	University Campus Visit
Venue	Hong Kong Wetland Park	Pak Nai, Lau Fau Shan, Hydroponic farm and West New Territories Landfill	Hong Kong Museum of Art (Tsim Sha Tsui) Arte Museum (Quarry Bay)	CMRS Digital Solutions Limited (Kwun Tong) / Krew Digital (Tsuen Wan) / Business Environment Council (Kowloon Tong)	Hong Kong University of Science and Technology

	S.1	S.2	S.3	S.4	S.5
Scheduled time of assembly	8:15 a.m.	8:30 a.m.	9:15 a.m.	12:15 p.m.	8:45 a.m.
Scheduled time of dismissal	1:15 p.m.	1:15p.m.	1:30 p.m.	5:15 p.m.	1:30 p.m.
Place of assembly and dismissal	Ho Lap College				

Content of the events:

Secondary ONE

Theme	Field Study - HK Wetland Park
Content	<ul style="list-style-type: none"> Follow a guided tour to observe wildlife - mainly focus on migratory and other bird species. A teacher-lead tour to observe mangrove flora and fauna, identify their adaptive features for inhabiting the mangrove environment as well as to identify their interactions with each other. Visit the indoor interactive exhibition halls to acquire the knowledge and develop the awareness of the importance of conserving natural habitats and protecting wildlife.

Secondary TWO

Theme	The “Ridge to Reef” Explorer
Content	<ul style="list-style-type: none"> Students from each class are divided into groups and join tours to different parts of Tuen Mun. A sharing session after the trip for students to discuss their experiences and what they have learnt/ found out.

Secondary THREE

Theme	Exploration of Contemporary Arts
Content	<ul style="list-style-type: none"> To visit the Hong Kong Museum of Art and learn through the installation art works. To visit ARTE Museum, learn the exposition and elements of Contemporary Arts as well as the trend.

Secondary FOUR

Theme	Workplace Visit
Content	<ul style="list-style-type: none"> To observe the “actual working environment and the job roles” through the workplace visit.

Secondary FIVE


Theme	University Campus Visit
Content	<ul style="list-style-type: none"> To have visits and campus tours To attend talks presented by the Admission Office and various faculties. To have interactions with staff members or students of the university.

3. Arrangement for S.1 to S.3 Second Uniform Tests

The Second Uniform Test for S.1 to S.3 students will be held from **20th March 2023 (Monday) to 24th March 2023 (Friday)**. Students are to return to school no later than 8:05 a.m. Please refer to *Annex I* for the Uniform Test timetable. Students do not need to return to school if no test is arranged on that day. The Uniform Test coverage will be uploaded to the school webpage in early March. Please urge your child to study hard and strive for the best results.

4. Visit to the Patriotic Education Centre

To cultivate students' understanding of the Motherland, national identity and commitment towards our country, our school Parent-Teacher Association and Moral and Civic Education Committee will co-organize a visit to the Patriotic Education Centre. You and your child are cordially invited to join the activity. The quota for the visit is 30. In case of oversubscription, quotas will be allocated by drawing lots. The details of the activity are listed below:

Activity :	Visiting Patriotic Education Centre (https://www.hkpec.hk/) 
Targets:	S.1 to S.5 students and their parents
Date :	22 nd April 2023 (Saturday)
Duration :	2:00 p.m. to 4:00 p.m.
Venue :	No.1 Fung Shek Street, Tai Wai, Shatin, New Territories
Place and time of assembly :	1:20 pm – Ho Lap College
Place and time of dismissal :	4:30 pm – Ho Lap College
Fee :	Free of charge
Remarks :	The visit will be cancelled if any of the following signals is issued before the activity is scheduled to begin: Tropical Cyclone Warning Signal, Red/Black Rainstorm Warning Signal.

5. Parents' Seminar on "Senior Secondary Curriculum and Subject Choices" (Applicable to S.2 to S.4 students and parents only)

To enable parents of Secondary 2 to 4 students to gain a better understanding of the latest development of the senior secondary curriculum and thus to assist their children in making informed subject choices, the Education Bureau has organised the parents' seminars on "Senior Secondary Curriculum and Subject Choices" in the pre-recorded format. The seminars are conducted in both Cantonese and English. The content includes an overview of senior secondary curriculum and the latest development, optimisation of the four senior secondary core subjects, the latest developments of Citizenship and Social Development and Applied Learning courses, an overview of the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination, and alternative pathways for further studies – options available to be presented by representatives of the Education Bureau, Hong Kong Examinations and Assessment Authority, and Vocational Training Council. The videos and the presentation slides of the seminars will be uploaded to the New Academic Structure Web Bulletin (www.edb.gov.hk/nas/en) in early-March 2023 for viewing and reference of parents of Secondary 2 to 4 students.

New Academic
New Structure Web
Bulletin QR Code



Should you have any enquiries, please do not hesitate to contact our school general office

Thank you very much for your kind attention.

Yours faithfully,

Ms. PANG Wai-lan
Principal

Reply Slip
(Please return the slip on or before 7th March 2023.)

Date: _____

Dear Principal,

I fully understand the following circulars and the contents of which are noted.

1. **Latest Arrangements for Rapid Antigen Tests**
2. **S.1 - S.5 Life-wide Learning Day (10th March)**
3. **Arrangement for S.1 to S.3 Uniform Tests**
4. **Visit to the Patriotic Education Centre**

I would like to participate in the activity. *Total number of participants:* _____

I would **not** like to participate in the activity.

**Please choose the appropriate option.*

5. **Parents' Seminar on "Senior Secondary Curriculum and Subject Choices"**
(Applicable to S.2 to S.4 students and parents only)

Parent's signature: _____

Student's name: _____

Student's class & class number: _____ ()

HO LAP COLLEGE (SPONSORED BY SIK SIK YUEN)**2022-23 Second Uniform Test Timetable (S1 - S3)**

FORM	SESS	VENUE	03-20 MON	03-21 TUE	03-22 WED	03-23 THU	03-24 FRI
S1	1	1A (304) 1B (303) 1C (302) 1D (301)	S1-GEOG 08:30-09:30	S1-MATH 08:30-09:45	S1-ENG 08:30-09:30	S1-CHIS 08:30-09:30	
S2	1	2A (309) 2B (307) 2C (306) 2D (305)	S2-HIST 08:30-09:30	S2-GEOG 08:30-09:30	S2-L&S 08:30-09:30	S2-CHIN 08:30-09:45	
S3	1	HALL	S3-ENG 08:30-09:30	S3-CHEM 08:30-09:15	S3-CHIS 08:30-09:30	S3-MATH 08:30-09:45	S3-L&S 08:30-09:30
S1	2	1A (304) 1B (303) 1C (302) 1D (301)	S1-L&S 10:45-11:45	S1-CHIN 10:45-12:00	S1-SCJ 10:45-11:45	S1-HIST 10:45-11:45	
S2	2	2A (309) 2B (307) 2C (306) 2D (305)	S2-CHIS 10:45-11:45	S2-ENG 10:45-11:45	S2-MATH 10:45-12:00	S2-SCJ 10:45-11:45	
S3	2	HALL	S3-CHIN 10:45-12:00	S3-BIO 10:45-11:30	S3-HIST 10:45-11:45	S3-GEOG 10:45-11:45	S3-PHY 10:45-11:30



可立中學(嗇色園主辦)
Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

九龍新蒲崗爵祿街 15 號 15 Tseuk Luk Street, San Po Kong, Kowloon

電話/Tel : (852) 2322 2229 傳真/Fax : (852) 2320 2414

網址/Website : <http://www.holap.edu.hk>



二零二二至二零二三年度
三月份學校通告

敬啟者：

現有以下重要事項，敬希 台端垂注，並加配合，以收學校與家庭雙軌教育之效。

一、學生快速抗原測試最新安排

教育局已宣佈，由 2023 年 3 月 1 日起取消中學生每日回校前必須完成一次新型冠狀病毒快速測試的要求。為此，所有學生由當天起，毋須再向學校呈報快測結果。本校建議各家長繼續留意子女的健康情況，如有身體不適，應及早求醫，並留家休息直至康復。

二、中一至中五全方位學習日

為拓闊學生的視野，讓學習跨越課室的框框，本校定於二零二三年三月十日(星期五)舉行中一至中五全方位學習日，所有中一至中五學生必須出席。茲將有關事項，臚列如後，敬希垂注。

(1)注意事項：

1. 當天為正常上課日，學生不得無故缺席，未能出席「全方位學習日」的學生須依照校規程序請假。
2. 是次各級校外學習活動由「全方位學習津貼」資助，學生無須繳費。
3. 學生當天必須穿著整齊冬季體育服。
4. 如天文台於活動當天早上七時前宣佈懸掛一號或以上熱帶氣旋警告、紅色或黑色暴雨警告，中一及中二級的全方位學習活動則會取消。

(2)活動詳情：

	中一	中二	中三	中四	中五
主題	香港濕地公園考察之旅	「山海為一」探索之旅	當代藝術探索之旅	職場探訪體驗	大學校園參觀
活動地點	香港濕地公園	流浮山、白泥、水耕農場及新界西堆填區	香港藝術館(尖沙咀)及 ARTE M (鰂魚涌)	CMRS 香港貿發網採購(觀塘)/ Krew Digital(荃灣)/ Business Environment Council(九龍塘)	香港科技大學

	中一	中二	中三	中四	中五
集合時間	8:15 a.m.	8:30 a.m.	9:15 a.m.	12:15 p.m.	8:45 a.m.
解散時間	1:15 p.m.	1:15 p.m.	1:30 p.m.	5:15 p.m.	1:30 p.m.
集合地點	可立中學				

(3)活動內容：

中一

主題	香港濕地公園考察之旅 (中一)
內容	<ul style="list-style-type: none"> 參與導賞活動了解候鳥的特性 透過由老師帶領的生態考察活動了解紅樹林不同物種的特性 參觀互動展覽區了解環境保育之重要性

中二

主題	「山海為一」探索之旅 (中二)
內容	<ul style="list-style-type: none"> 各班學生將分組於屯門的不同地區進行專題考察。 考察結束後，學生討論考察經歷及所學到的知識。

中三

主題	當代藝術探索之旅 (中三)
內容	<ul style="list-style-type: none"> 到訪香港藝術館，從展覽中接觸藝術裝置，從中認識創作意念的重要性，以及體驗當代藝術中的偶發性和互動性 到訪 ARTE M，從中認識當代藝術的表現手法和科技藝術的新趨勢

中四

主題	職場探訪體驗 (中四)
內容	<ul style="list-style-type: none"> 讓同學分組到香港各區不同公司參觀，觀察及了解實際的工作環境和工作角色

中五


主題	大學校園參觀 (中五)
內容	<ul style="list-style-type: none"> 讓同學到大學進行考察及參觀，參與大學的簡介講座及各科系的人學資訊講座 讓同學與大學的教職員或學生作互動對談

三、中一至中三級下學期統一測驗安排

本校由二零二三年三月二十日(星期一)至三月二十四日(星期五)舉行中一至中三級下學期統一測驗。學生需於上午 8:05 前返抵學校。如當天沒有測驗，學生毋須回校(請參閱【附件一】「測驗時間表」)。測驗範圍將於三月上旬上載學校網頁。敬希督促 貴子弟勤加溫習，爭取佳績。

四、參觀愛國教育支援中心

為培養學生對祖國的認識和歸屬感，進而建立對國民身分的認同，及對國家的承擔，本校家教會與德育及公民教育組合辦「參觀愛國教育支援中心」活動，現誠邀家長與子女一同參與。是次活動名額為三十人，如報名人數超出所限，將以抽籤形式處理。活動詳情如下：

活動名稱：	參觀愛國教育支援中心 (https://www.hkpec.hk/)	
對象：	中一至中五級學生及家長	
日期：	二零二三年四月二十二日(星期六)	
活動時間：	下午二時至四時	
地點：	新界沙田大圍豐石街 1 號	
集合地點及時間：	下午一時二十分於本校集合	
解散地點及時間：	下午四時三十分於本校解散	
費用：	全免	
備註：	如天文台於當天早上發出熱帶氣旋警告、紅色或黑色暴雨警告，活動將取消。	

五、「高中課程及選科簡介」家長講座(適用於中二至中四級學生及家長)

為讓中二至中四的家長更了解高中課程的最新發展，協助子女作出恰當的選科決定，教育局以預先錄製影片的模式，舉辦了「高中課程及選科簡介」家長講座。講座分別以粵語及英語進行，內容包括由教育局、香港考試及評核局和職業訓練局代表講解高中課程概覽及最新發展、高中四個核心科目的優化措施、公民與社會發展科和應用學習課程的最新發展、香港中學文憑考試簡介及多元升學出路資訊。影片及講座的簡報將於 2023 年 3 月上旬上載至教育局網頁「新學制網上簡報」(www.edb.gov.hk/nas) 有興趣的中二至中四級學生家長可屆時觀看及參考。



新學制網上簡報
二維碼

有關上述各項通告，台端如有疑問，歡迎致電本校校務處查詢。

此致

貴家長 / 監護人

嗇色園主辦可立中學校長

謹啟

(彭惠蘭校長)

二零二三年二月二十八日

三月份 學校通告

[請於三月七日或之前簽妥回條]

【回條】

敬覆者：

頃閱來函，已知悉下列各項通告事宜，本人定當予以配合：

一、學生快速抗原測試最新安排

二、中一至中五全方位學習日

三、中一至中三級下學期統一測驗安排

四、參觀愛國教育支援中心

本人及子女會參加是項活動。參與人數共：____人

本人及子女不會參加是項活動。

* 請在適當方格內加“✓”號

五、「高中課程及選科簡介」家長講座 (適用於中二至中四級學生及家長)

此覆

嗇色園主辦可立中學校長

家長姓名：_____ 簽署：_____

學生姓名：_____ 班別：_____ 班號：_____

日期：_____